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علی تبریزی
کارشناس فرهنگی

 گواه عاشق صادق 
در آستین باشد

قدیمی هـــا وقتـــی امـــری بـــرای همـــگان آنقدر 
واضـــح و روشـــن می شـــد کـــه دیگر نیـــازی به 
ارائـــه نشـــانه و قرائـــن بـــرای اثبات ادعـــا نبود، 
می گفتنـــد: »گـــواه عاشـــق صادق در آســـتین 
باشـــد!« دلیلش هم این بود که وقتی عاشـــقی 
می خواســـت شـــدت علاقه اش را به معشـــوق 
نشـــان بدهد، روی دســـت و بازویش را با آهن 
گداخته، داغ می کرد تا وقتی چشـــم معشـــوق 
بـــه او افتاد، به صدق و راســـتی ادعایی عشـــق 

او پـــی ببرد! 
یعنـــی کافی اســـت آســـتین بـــالا بزند تـــا گواه 
مدعایش باشـــد. حالا حکایت فساد در فوتبال 

مـــا هم بی ربـــط به ایـــن مثل کهن نیســـت. 
در فوتبـــال فســـاد هســـت. از طرفـــی رئیـــس 
فدراسیون در جایی گفته این موضوعات برای 
الان نیســـت و مربوط به ســـال ۱۴۰۰ است و کلاً 
تعداد متهمان هفت نفر اســـت؛ بیش از هفت 
نفر هم نیســـت و هرکســـی هم مدرکـــی دارد، 
ارائه کند! در پاســـخ باید بگوییـــم بزرگوار، این 
بـــازوی فوتبال ما آنقدر جـــای داغ روی خودش 

دارد کـــه دیگر نیـــازی به ارائه مدرک نیســـت! 
اثرگذار  کاملاً  و  اصلی  ارکان  ز  ا تن  دو  مگر 
فدراسیون بازداشت نشده اند، همین میزان 
دخالت اهالی فدراسیون کافی نیست؟ به نظر 
می رسد بهتر است حالا که یک حرکت درست 
در مسیر مبارزه با فساد در ورزش ایجاد شده، 
سعی نکنیم با ماستمالی، دیوارهای غبارگرفته 

و آلوده فوتبال را سفید جلوه بدهیم.
»گواه من بود اکنون در آستین، آری
 گواه عاشق صادق در آستین باشد«

پیشکسوت داوری سرپرست تراکتور
علی رغـــم مخالفـــت باشـــگاه تراکتـــور و تلاش 
بـــرای ادامـــه فعالیـــت هوشـــنگ نصیـــرزاده تا 
پایان فرآیند واگذاری و انتقال ســـهام باشـــگاه 
به مالکیـــت جدیـــد، باتوجه به تأکیـــد و اصرار 
ایشـــان برای کناره گیری، هیأت مدیره باشـــگاه 
تراکتـــور ضمـــن موافقت بـــا این درخواســـت، 
ســـعید مظفـــری زاده را به ســـمت سرپرســـت 

مدیرعاملـــی منصـــوب کرد. 
براســـاس حکم ابلاغـــی هیأت مدیره باشـــگاه 
تراکتور، ســـعید مظفری زاده مسئولیت پیگیری 
مصوبـــه مجمـــع ســـهامداران باشـــگاه بـــرای 
واگـــذاری و انتقـــال ســـهام و انجـــام امـــورات 

مربوطـــه را برعهـــده خواهد داشـــت.

 

فرمان فولاد در دست مدیرعامل سابق تراکتور

نصیرزاده در خوزستان
فـــولاد خوزســـتان در فصل بیست وســـوم لیگ 
برتـــر نتوانســـت نتایـــج خوبـــی کســـب کند و 
چهـــار مرتبه ســـرمربی و دو مرتبـــه مدیرعامل 

این باشـــگاه تغییـــر کردند. 
نماینـــده خوزســـتان در لیگ برتر کـــه در هفته 
پایانی توانســـت بقـــای خـــودش را در لیگ برتر 
تضمین کنـــد بـــا 29 امتیـــاز در رده ســـیزدهم 

جدول قـــرار گرفت. 
در چنیـــن شـــرایطی هـــواداران فـــولاد باتوجه 
اختیـــار  در  امکانـــات  و  مالـــی  مســـائل  بـــه 
باشگاه شـــان، از عملکرد فصل گذشته ناراضی 
هســـتند. بعد از پایـــان فصـــل گمانه زنی هایی 
نیـــز در مورد تغییر کادر مدیریتی وجود داشـــت 
که امروز به قطعیت تبدیل شـــد. براین اساس 
هوشـــنگ نصیـــرزاده کـــه ســـابقه مدیرعاملی 
تراکتور و گســـترش فولاد تبریز را دارد به عنوان 
جانشـــین بهرام رضاییان انتخاب شـــد و از این 
پس سکاندار باشـــگاه سرخپوشان خوزستانی 

خواهـــد بود.

 

 کاظمیان: تصور نمی کردیم
بازی به پنالتی کشیده شود

امین کاظمیـــان هافبک تیم فوتبال آلومینیوم 
اراک دربـــاره شکســـت تیمـــش مقابـــل مس 
رفســـنجان در مرحله نیمه نهایی جام حذفی 
می گوید: »مـــا در مجموع بـــازی خوبی انجام 
دادیم و حق مـــان باخت نبـــود. در طول بازی 
موقعیت های بســـیار خوبی را از دست دادیم 
و در حالـــی کـــه می توانســـتیم در ایـــن جـــام 
قهرمـــان شـــویم، متأســـفانه در نیمه نهایـــی 
حـــذف شـــدیم. مـــس برابر مـــا حرفـــی برای 
گفتـــن نداشـــت، ولـــی در نهایـــت در ضربات 
پنالتـــی بـــه بـــرد رســـیدند .مـــا اصـــلاً تصـــور 
نمی کردیـــم بـــازی به پنالتی کشـــیده شـــود و 
باید در همـــان 90 دقیقـــه مـــس را می بردیم، 
امـــا بدشانســـی آوردیـــم. بـــا ایـــن حـــال فکر 
می کنـــم در این فصل نتایـــج خوبی گرفتیم و 
در لیگ برتر هشـــت امتیاز را بابـــت امتیازات 
داوری از دســـت دادیـــم، در غیـــر ایـــن صورت 
می توانســـتیم در رده چهارم یـــا پنجم جدول 
قرار بگیریم. در مجمـــوع تیم ما فصل خوبی 
را پشت ســـر گذاشـــت.« او در مـــورد وضعیت 
قراردادش برای فصل آینـــده اینطور می گوید: 
»قـــرارداد من بـــا آلومینیـــوم به پایان رســـیده 
اســـت و در حـــال حاضر چند پیشـــنهاد دارم. 
بدون شـــک بهترین تصمیم را خواهم گرفت 

و عجلـــه ای ندارم.«

فرهنگ و ورزش

خبر و مصاحبه

 
امیـــر ســـرتیپ دوم »جمشـــید فـــولادی« 
رئیـــس اداره ورزش و آمادگی جســـمانی 
ستاد کل نیرو های مســـلح ظهر دیروز در 
نشســـت صمیمی میهمان روزنامه ایران 
ورزشـــی بود. او که در حوزه تربیت بدنی 
نیروهـــای مســـلح صاحـــب تجربه هـــای 
فراوانی اســـت اعتقاد دارد حـــوزه ورزش 
در دولـــت ســـیزدهم دوران متفاوتـــی را 
بـــه دور از سیاســـت زدگی تجربـــه کـــرد. 
فـــولادی می گوید، رئیس جمهور شـــهید 
به وعـــده اش عمل کـــرد و وزیر ورزشـــی 
براســـاس تجربه و تخصـــص در رأس کار 

قـــرار گرفت.
کارنامه سه ساله دولت سیزدهم 
و هزار روز خدمت شهید رئیسی 
در حوزه ورزش، با توجه به رشد 

زیرساخت ها، بودجه ورزش و 
شرایط معیشت قهرمانان را چگونه 

ارزیابی می کنید؟
وقتـــی در صحن علنی مجلـــس یک وزیر 
کامـــلاً ورزشـــی رأی آورد، امیدوار شـــدیم 
چـــون پیش از این وزرای ورزش سیاســـی 
بودند و ورزشـــی نبودند. دکتر سجادی به 
عنـــوان وزیر ورزش یک بارقـــه امید ایجاد 
کرد و در قالب یک ورزشـــکار، چشـــم انداز 
خوبـــی پیش رویمان ترســـیم شـــد.  او از 
دوره های قبل سابقه قهرمانی و مدیریتی 
خوبی داشـــت و امیـــدوار بودیـــم ورزش 
جهش خوبـــی را تجربه کند. در این حوزه 
بـــا توجه بـــه آنچـــه اتفـــاق افتاد، شـــهید 
رئیســـی بـــه وعـــده اش عمل و وزیـــری را 
ورزشـــی تعیین کرد. البته آقای ســـجادی 
بنـــا بـــه دلایلی کـــه یکـــی از آنها ســـقوط 
هلیکوپتـــر و وضعیـــت جســـمانیش بود، 
اســـتعفا داد. آقای هاشـــمی که ســـکاندار 
ورزش کشـــور شـــده هـــم خوشـــبختانه 
همین مســـیر را طی کرده و سابقه ورزشی 

پروپیمانـــی دارد. ایشـــان معـــاون ورزش 
قهرمانی بوده، متخصص و متعهد اســـت 
و می توانـــد براســـاس تجربـــه و تخصص، 
افراد توانمند و شایســـته ای را در پست ها 
و معاونت هـــای ورزشـــی بـــه کار بگیـــرد. 
به نظـــرم در مجمـــوع شـــرایط مدیریتی 
خوبی برای ورزش فراهم شـــده به شرطی 
کـــه کمـــک کننـــد ایـــن سیاســـت زدگی و 

حاشـــیه ها از ورزش دور شـــود.
در این دوره حدود 20 نفر از رؤسای 

ج  فدراسیون ها از بلاتکلیفی خار
شدند و مشکل حادی در حوزه 
ورزش برطرف شده است. این 

درحالی است که حدود نیمی از آنها 
هم رشته های المپیکی هستند.

اســـبقیان معـــاون وزیـــر ورزش و جوانان 
را از ســـال های خیلـــی قبل می شناســـم 
و ســـابقه خوبـــی دارد. در تمـــام مجامع، 
نماینـــده نیروهای مســـلح شـــرکت دارد 
و شـــاهد هســـتیم کـــه جلســـات خوب و 
منطقی اداره می شـــود اما زمان لازم است 
تـــا شـــرایط مطلـــوب حاصل شـــود چون 
لایه هـــای مدیریتی بـــرای تغییـــر نیازمند 
زمـــان اســـت و به مـــرور شـــاهد اتفاقات 

خوبـــی خواهیـــم بود.
ح  ورزشگاه بزرگ پایتخت که  طر

ایده رئیس جمهور شهید است، بر 
اساس معماری سنتی آماده شده 

و قول داده اند فاز اول آن طی دو 
سال و کل آن را در 4 سال از محل 

تهاتر فروش نفت به چینی ها به 
بهره برداری برسد تا در اختیار 

ورزشکاران و دوستداران ورزش 
قرار گیرد. در این رابطه چه صحبتی 

دارید؟
بهتر اســـت بـــه خاطره ای از شـــهر ووهان 
چیـــن اشـــاره کنـــم. ســـال 2019 پیش از 
شـــیوع کرونـــا در مســـابقات المپیـــک 
نظامیـــان جهـــان با حـــدود 80 ورزشـــکار 
عـــازم چیـــن شـــدیم. 109 کشـــور در آن 
مســـابقات شـــرکت کـــرده بودنـــد. ایـــن 
شـــهر با 15 میلیـــون نفر جمعیـــت دارای 
12 ورزشـــگاه بود که هر کـــدام در نقطه ای 
از شـــهر قرار داشـــتند. به هر ورزشگاه که 
می رســـیدیم، در نـــوع خـــودش بهترین 
بـــود اما ورزشـــگاه بعـــدی، بهتـــر و زیباتر 
بـــود. آنچـــه ناراحت کننـــده بـــود اینکـــه 
ضعیف تریـــن ورزشگاه شـــان از ورزشـــگاه 

آزادی مـــا بهتـــر بود. ایـــن را گفتـــم که به 
مثـــل معروف »شـــناگر ماهری اســـت اما 
آب ندیده« اشـــاره کنـــم. در ورزش حرف 
اول را تجهیـــزات و ملزومـــات می زنـــد. 
اگـــر ورزشـــکار حرفه ای هم باشـــد، بدون 
امکانات و ساختار نمی تواند از استعداد و 
مهارتش اســـتفاده کند و می سوزد. تهران 
دســـت کم چهـــار ورزشـــگاه می خواهـــد. 
مـــردم مـــا لیاقـــت بهتریـــن ورزشـــگاه ها 
را دارنـــد. مثلاً ورزشـــگاه تختی در شـــرق 

تهـــران اصلاً شایســـته پایتخت نیســـت و 
فرســـوده اســـت. آیا زمین چمـــن فوتبال 
برازنـــده برگزاری مســـابقات اســـت وقتی 
گزارشـــگر خارجـــی بـــا کنایـــه از آن حرف 
می زنـــد؟ ایـــده ســـاخت ایـــن ورزشـــگاه 
نیـــز یادگار رئیس جمهور شـــهید اســـت. 
ورزشـــگاهی بزرگ در پایتخت که می تواند 
تحولی بزرگ در عرصه زیرســـاخت ورزش 
تـــا میزبانی هـــای  کنـــد  فراهـــم  ایـــران 
مســـابقات بین المللـــی و بزرگ را داشـــته 
باشیم. اقدام ارزشـــمندی برای تهران به 
عنـــوان پایتخت جهان اســـلام کـــه باید 

زیباترین ورزشـــگاه باشـــد.
موضوع اهدای جوایز قهرمانان و 

پاداش های آنها که با تأخیر انجام 
می شد نیز در این دوره به شکل 

ویژه ای رسیدگی شد تا جایی که 
دوبار از قهرمانان تجلیل کردند و 

پاداش هایشان بموقع پرداخت 
شد در صورتی که در ادوار گذشته 

سال ها بعد پرداخت می شد و ارزش 
آن پاداش کاهش می یافت.

شـــهید رئیســـی در دولت ســـیزدهم، دو 
دوره مراســـم تجلیل از قهرمانان را برگزار 
کردند و شـــرایط اهدای جوایز، پاداش ها 
و کیفیـــت جوایـــز بیانگر توجه ایشـــان به 
معیشـــت و انگیزه ورزشکاران بود. ایشان 
تنهـــا رئیس جمهـــور در این ســـال ها بود 
کـــه بـــه ســـاختمان وزارت ورزش رفت و 
قبـــل از آن هیچ وقـــت چنیـــن چیـــزی 

اتفاق نیفتـــاده بود. با دســـتور و پیگیری 
رئیس جمهور شـــهید، جوایز ورزشـــکاران 
و پاداش آنـــان بموقع پرداخت می شـــود 
کـــه انگیزه ای شـــد تـــا ورزشـــکاران تلاش 

کنند بـــه تیم ملی برســـند.
واگذاری سهام دو باشگاه 

پرسپولیس و استقلال سال ها طول 
کشید و همه بدبین شده بودند 

که این اتفاق نمی افتد اما این مهم 
خ داد. ر

واگـــذاری دو تیـــم فوتبال بـــزرگ پایتخت 
طولانـــی  ســـالهای  در  دولـــت  توســـط 
مطرح بـــود. قطعاً حضور آقای ســـجادی 
و آقـــای هاشـــمی در بـــه نتیجه رســـیدن 
ایـــن موضـــوع، اثرگـــذار بـــود. هرچنـــد 
بحـــث مطرح شـــدن در ســـازمان بورس 
و واگـــذاری اســـتقلال و پرســـپولیس بـــه 
بانک ها و برخی مؤسســـات با انتقاداتی و 
ایراداتی همراه شـــد اما بســـیار مهم است 
که گام نخســـت برداشته شـــده و گامهای 
بعـــدی با چکـــش کاری و به شـــکلی نظام 
منـــد و هدفمند برداشـــته خواهد شـــد.

به بحث ورزش نیروهای مسلح هم 
بپردازیم. اهم فعالیت های ورزش 

نیروهای مسلح به صورت کلی 
شامل چه چیزهایی می شود؟

بحـــث نیروهـــای مســـلح، ماننـــد تمـــام 
بخش هـــای ورزش  کشـــور شـــامل یـــک 
ســـری فعالیت هـــا چه در حـــوزه قهرمانی 
و چـــه در حـــوزه همگانی اســـت. بـــا این 
تفاوت که ممکن اســـت در سایر نهادهای 
ورزشـــی، اهـــداف دیگری مانند نشـــاط و 
پر کـــردن اوقـــات فراغـــت مطرح باشـــد 
اما در نیروهـــای مســـلح، مأموریت ما به 
ارتقای ســـطح آمادگی جســـمانی و ارتقای 
ســـطح تـــوان رزم منتهـــی می شـــود. این 
حوزه تفـــاوت دیگری هم با ورزش کشـــور 
دارد. تلاش مان بهـــا دادن به ورزش های 
تیرانـــدازی،  مثـــل  ورزشـــی  کاربـــردی 
چتربـــازی، انـــواع پنج گانـــه، ورزش هـــای 
رزمـــی و دوومیدانی اســـت کـــه در اجرای 
اثرگذارتـــر هســـتند. در  مأموریت مـــان 
این میـــان حوزه تیراندازی بیش از ســـایر 

ورزش ها اهمیـــت دارد.

روایت رئیس تربیت بدنی نیروهای مسلح از خدمات دولت سیزدهم در ورزش

انتخاب وزیر ورزشی بارقه امیدی در دل ورزشکاران شد
شهید رئیسی تنها رئیس جمهوری بود که به ساختمان وزارت ورزش رفت

گفت و گوی اختصاصی

ایران واشقانی
خبر نگار

جـــام حذفی فوتبـــال کشـــورمان امروز 
ایســـتگاه پایانی اش را پشت سر خواهد 
گذاشـــت. فینـــال ایـــن رقابت هـــا بین 
تیم هـــای ســـپاهان و مس رفســـنجان 
برگزار می شـــود. ســـپاهان بـــرای ادامه 
خیلـــی  بـــازی  ایـــن  بـــرد  روی  کارش 
حســـاب باز کرده و مورایس بـــرای فرار 
از انتقـــادات و ادامـــه کارش در اصفهان 
نیاز شـــدیدی بـــه گرفتن جـــام حذفی 
دارد. سپاهانی ها البته برای گرفتن این 

جام، کار ســـختی دارند، چرا که این تیم 
بایـــد برای بردن، بـــر بازیکنان و مربیان 
ســـابق خـــودش، غلبـــه کنـــد. مـــس 
رفســـنجان شـــرایط بهتـــری دارد، ایـــن 
تیم با حضـــور محرم نویدکیا توانســـت 
لیـــگ برتر را به ســـلامت ســـپری کند و 
نتایـــج مس بـــا نویدکیا کامـــلاً متفاوت 
بـــود. آنها نـــه تنها در لیـــگ برتر خوش 
درخشـــیدند، بلکه در کمال ناباوری به 
فینـــال جام حذفـــی رســـیده اند و حالا 

فشـــاری روی آنها نیست.
شـــاگردان محـــرم نویدکیـــا در حالـــی 
میـــدان  بـــه  اصفهانی هـــا  روبـــه روی 
خواهنـــد رفـــت کـــه خودشـــان یـــک 
ســـپاهانی تمام عیار روی نیمکت شان 
دارنـــد. در حقیقت مصاف ســـپاهان و 
مـــس رفســـنجان، جـــدال اصفهانی ها 
بـــا همدیگـــر اســـت و در ایـــن فصل از 
رقابت هـــای جـــام حذفـــی یـــک فینال 

اصفهانـــی را شـــاهد خواهیـــم بـــود.

از زابالتا تا کرایف و دل بوسکه
آغاز مسابقه هجوگویی دلال ها

نویدکیا: آقای مورایس، من از سپاهان برکنار نشدم

 این روزها که همه ســـرگرم تماشـــای 
بازی های یورو24 هســـتند زیر پوست 
فوتبـــال ایـــران اتفاقـــات و خبرهـــای 
خنـــده داری در جریـــان اســـت کـــه 
مهم ترین آنهـــا احتمـــالاً جابه جایی 
ســـرمربی های تیم های لیـــگ برتری 
بـــا  مذاکـــره  بـــه  مربـــوط  اخبـــار  و 

ســـرمربی های جدیـــد اســـت.
صبـــح هنـــوز ناشـــتایی را بـــه بـــدن 
یـــان  نزده ایـــم کـــه خبـــر پیوســـتن 
فنـــت شـــیپ کانادایـــی، هلنـــدی به 
ارتـــش ســـرخ را می شـــنویم. هنوز در 
حـــال هضم ایـــن چواندازی هســـتیم 
کـــه پرســـتوهای مهاجـــر بـــه صفحه 
از  و  شـــده  لینـــک  ایجنـــت  فـــلان 
پیوســـتن احتمالـــی الکســـاندر نوری 
 بـــه شـــمس آذر و کارلـــوس کی روش
71 ســـاله به تراکتور خبـــر می دهند و 
هیچ کـــس هم نیســـت بـــرای رضای 

خـــدا تأییـــد و تکذیب کند.

بهت آور اما شـــایعه ای است که حول 
یک باشـــگاه صنعتی چرخیده است. 
شـــایعه کرده انـــد کـــه پابلـــو زابالتـــا 
همین روزها در ایـــران آفتابی خواهد 
شـــد و بســـاطش را برای مربیگری در 
لیـــگ برتر و فاخـــر ایران ولـــو خواهد 

. کرد
شـــایعه پراکنی و هجوگویـــی برای کی 
و تا کجـــا؟ هواداران فوتبـــال در ایران 
را هالـــو فـــرض می کنیـــد کـــه بـــرای 
گرفتـــن لایکـــی و فالـــووری از گفتـــن 

هیچ دروغـــی ابایـــی ندارید؟
مگـــر زابالتـــای آرژانتینی هـــم  اکنون 
در ســـرزمین ژرمن هـــا کنـــار دســـت 
ســـیلوینیوی برزیلـــی نمی نشـــیند و 
برای عبور آلبانی از گروه مرگ نقشـــه 
نمی کشـــد که مربی حرفه ای امریکای 
لاتین را در اثنـــای جام ملت های اروپا 
پای میـــز مذاکره بـــا تیم هـــای ایرانی 
می نشـــانید؟ فقـــط مانده در آشـــفته 
بازار خبرها دل بوســـکه 74 ساله را از 
خانه اش در ســـالامانکا بیرون بکشند 
و برای یوهـــان کرایف فقید پدر توتال 
فوتبـــال، خفتـــه در خاک آمســـتردام 

پیغام و پســـغام بگذارند.
خنده دارتـــر اینکه هنـــوز مذاکره یان 
فنت شیپ با پرسپولیسی ها تکذیب 

و تأیید نشـــده، یک مربی ایتالیایی در 
حـــال مذاکره بـــا سرخ هاســـت. اینها 
البته داســـتان های هر فصـــل فوتبال 
ایران اســـت اما برخی داســـتان ها به 
قدری خنده دار اســـت که پتانســـیل 
لازم برای یک فیلـــم پر فروش کمدی 

را دارد.
واقعیت این اســـت که این دروغ های 
مضحـــک عـــلاوه بـــر بازارگرمی هـــای 
نخ نمـــا شـــده، غنـــج و غمـــزه چنـــد 
سمســـار و دلال محتاج به نان شـــب 
اســـت! که می خواهنـــد از آب گل آلود 
شـــده فوتبـــال بی دایـــه ایـــران ماهی 
صیـــد کننـــد. غافل از اینکـــه حداقل 
در مورد اســـتقلال و پرســـپولیس که 
رخـــت خصوصی به تـــن کرده اند، این 
راهکار جـــواب نمی دهد چون دیگر از 
ریخـــت و پاش هـــای بی قاعده خبری 
نیســـت. حتی هـــواداران هـــم از کنار 
ایـــن همـــه خیال پـــردازی می گذرند و 
می داننـــد تـــا زمانـــی که ســـرمربی در 
رختکـــن تیمـــی لخت نشـــده اســـت 
نبایـــد فریـــب ایـــن بازارگرمی هـــای 
بی پشـــتوانه خنـــده دار را بخورنـــد. 
امـــا با وجـــود این، دلال هـــا همچنان 
مشـــغول کارند تا شـــاید از این مســـیر 

مشـــتی اســـکناس به جیـــب بزنند.

محـــرم نویدکیـــا، ســـرمربی مـــس 
رفسنجان درباره بازی فینال حذفی 
مقابل ســـپاهان می گویـــد: »گفتن 
ایـــن مســـأله برایم ســـخت اســـت. 
وقتـــی بـــازی مـــا در اراک تمام شـــد 
و بعـــد فهمیـــدم کـــه ســـپاهان هم 
فینالیســـت شـــده، تا همیـــن امروز 
مغزم درگیر این موضوع اســـت. هر 
دو تیـــم تلاش می کنند کـــه بتوانند 
قهرمـــان جـــام حذفی شـــوند چون 
افتخاری برای هردوی آنها اســـت که 
برای همیشـــه ماندگار می شود. چه 
بازیکنان، چه باشـــگاه و چه مربی و 
هرکسی که در باشـــگاه ها هست به 

دنبال موفقیت اســـت.«
او درباره مصاحبه سرمربی سپاهان 
می گوید: »ایشـــان یـــک موضوعی را 
در بـــازی قبلی ســـرمربی ســـپاهان 
مصاحبـــه کـــرد و گفـــت کـــه مثـــلاً 

نویدکیـــا می خواهـــد نشـــان بدهد 
که رفتنـــش از ایـــن باشـــگاه و کنار 
گذاشـــتنش اشـــتباه بوده اســـت. 
واقعیـــت این اســـت که مـــن را کنار 
نگذاشـــتند. مـــن خـــودم رفتـــم و 
بحث هـــای دیدگاهـــی بـــود. مـــن 
هیـــچ وقـــت دلـــم نمی خواســـت 
در مـــورد ایـــن موضوعـــات صحبت 
کنـــم؛ واقعیـــت این اســـت که من 
هیـــچ وقـــت در مـــورد ســـپاهان و 
ســـرمربی اش یا مســـئولان باشگاه، 
چـــه موقعـــی که بـــازی می کـــردم و 
چه وقتـــی مربی بـــودم و حتی کنار 
رفتـــم صحبـــت نکـــردم. بـــه خاطر 
همیـــن فکـــر می کنـــم بـــه همـــان 
نســـبت بایـــد احتـــرام بگذاریـــم. 
بحـــث رفتن مـــن از ســـپاهان فقط 
این بـــود کـــه دیدگاه هـــای متفاوتی 
داشـــتیم. از لحـــاظ فنی شـــاید من 

با اعضای هیـــأت مدیره بـــه دیدگاه 
فنـــی خوبـــی نرســـیدیم. شـــاید 8، 
9 بازیکن در آن ســـال قراردادشـــان 
تمام بود و به اعضـــای هیأت مدیره 
گفتـــم کـــه مـــن دو نفـــر از اینهـــا را 
لازم دارم. بقیـــه هرکـــس دوســـت 
داشـــت می توانـــد بمانـــد. هرکس 
هم دوست داشـــت برود. آن دونفر 
را هـــم مـــن اول از همـــه فرســـتادم 
باشـــگاه و جالب اســـت که با همان 
دو نفر بحث شـــان خیلی بد شـــروع 
و خیلـــی هم بد تمام شـــد. من هم 
به ایـــن نتیجه رســـیدم کـــه دیدگاه 
باشـــگاه بـــا دیـــدگاه مـــن همخوانی 
نـــدارد. همیـــن شـــد که مـــن دیگر 
نرفتـــم و موضـــوع اینجـــا اســـت که 
اصلاً حتی مـــن در نامه اســـتعفایم 
هـــم بـــه باشـــگاه خیلـــی محترمانه 
گفتم که دلـــم نمی خواهد بمانم.«

حسین چرخابی، پیشکسوت باشگاه سپاهان 
در مورد تقابل مس رفسنجان و سپاهان در 
فینال جام حذفی فوتبال ایران می گوید: »از 
جذابیت این بازی 75درصد کاسته شد. با توجه 
به اینکه سهمیه های ایران در لیگ نخبگان آسیا 
مشخص شده است و سپاهان در پلی آف لیگ 
نخبگان حضور دارد، به همین دلیل جذابیت 
فینال جام حذفی کاهش یافته است. نباید 
در  حتی  رفسنجان  مس  که  کنیم  فراموش 
عدم  دلیل  به  حذفی  جام  قهرمانی  صورت 
دریافت مجوز حرفه ای شانسی برای حضور در 
پیکارهای آسیایی ندارد. بنابراین در فینال جام 
حذفی دعوا تنها سر یک جام است. این مسأله 
حساسیت را کاهش می دهد. با اینکه در فوتبال 
جهان میان رده بندی تیم های مختلف تفاوت 

ارزش وجود دارد، اما در لیگ ما به جز چهار 
تیم اول و دو تیم سقوط کننده، بقیه تیم ها 
فرق خاصی ندارند. مثلاً ذوب آهن تیم پنجم 
سختی  به  که  خوزستان  استقلال  با  جدول 
در لیگ باقی ماند از نظر ارزش گذاری تفاوتی 
ندارد، اما در لیگ برتر انگلیس بر سر جایگاه 
می شود،  تلاش  هم  چهاردهم  و  سیزدهم 
چون تیم ها براساس رده بندی مبالغ متفاوتی 
دریافت می کنند. سرمربی پیشین تیم فوتبال 
سپاهان با اشاره به انگیزه های ژوزه مورایس و 
محرم نویدکیا در فینال جام حذفی، این طور 
می گوید: »محرم نویدکیا سال ها در سپاهان 
در  است  علاقه مند  طبیعتاً  و  داشته  حضور 
دیدار پایانی هم برنده باشد و جام قهرمانی را 
کسب کند. این موضوع نشان دهنده فوتبال 

پاک است. از طرف دیگر مورایس در مدت 
همکاری با سپاهان نتوانسته است دستاورد 
خاصی کسب کند و به نظر می رسد این بازی 
او  شانس  آخرین  قهرمانی،  عنوان  کسب  و 
باشد. مورایس در بازی مقابل گل گهر، حرکت 
ریسکی انجام داد و نیما میرزازاد را درون دروازه 
دروازه بان  میرزازاد  معتقدم  من  گذاشت. 
خوبی است، ولی رقابت های جام حذفی به 
گونه ای است که کوچکترین اشتباهی می تواند 
منجر به حذف تیم و عدم کسب نتیجه مناسب 
اینکه در بازی سپاهان - گل گهر،  شود. کما 
بر خلاف جریان مسابقه گل  طلایی پوشان 
دریافت کردند و تا چندین دقیقه تحت تأثیر 
می توانست  موضوع  این  بودند.  اتفاق  این 

سرنوشت بازی را عوض کند.«

محرم به قهرمانی در جام حذفی فکر می کند

چرخابی: ۷۵درصد از جذابیت فینال حذفی کم شد
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